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Onderwerp : Regionale Energie Strategieën (RES’sen)  

Geachte leden van het college,   
 

Voor de VVD Overijssel is een haalbare en betaalbare energietransitie vanaf dag 1 een 
randvoorwaarde, evenals een maatschappelijk geaccepteerde bijdrage aan de landelijke afspraken. 
Afgelopen week bleek uit onderzoek van het PBL dat de klimaatdoelstellingen voor 2030 niet 
worden gehaald, met het huidige beleid. Vanuit diverse gremia bereiken ons ook de zorgen over de 
wijze waarop de transitie in Overijssel vorm moet krijgen. De uitgebrachte RES-biedingen tellen 
weliswaar op tot 3,1 TWh, maar over de haalbaarheid en betaalbaarheid van deze plannen ontstaat 
discussie. De vraag rijst daarmee dat wanneer de biedingen vanuit de Regio’s niet haalbaar blijken, 
wat betekent dat voor de bottom-up benadering en de maatschappelijke acceptatie.  
 

De VVD legt u dan ook volgende vragen voor: 
 

Er wordt gesproken over de zogenaamde 80-20 verhouding; 80% van het aanbod uit Overijssel zou 
moeten bestaan uit wind, 20% uit zon.  
 

1. Sinds wanneer is deze verdeling bekend ?  
2. Was dit een van de kaders voor de Regio’s voor het opstellen van het RES bod ?  
3. Wie heeft de voorkeur uitgesproken voor deze verdeling ? 
4. Is dit een voorkeur of is dit een gegeven ? 
5. Waarom is deze verhouding gewenst/noodzakelijk? En indien dit niet wordt gerealiseerd 

wat zijn dan de consequenties?  
 

Wij horen van GS hier graag terug in hoeverre dit specifiek en afzonderlijk de maatschappelijke 
acceptatie, de betaalbaarheid en de haalbaarheid beïnvloedt.  
 

De huidige RES biedingen voldoen niet aan deze 80-20 verhouding: West Overijssel heeft een 
concept bod uitgebracht van 42% zon en 58% wind, Twente heeft een concept bod uitgebracht van 
35% zon en 51% wind (14% nog niet ingevuld).  
 

6. Welke rol heeft GS tot nu toe gehad in het proces t.a.v. het komen tot een haalbaar en 
betaalbaar bod ? 

7. Heeft GS een rol om in het huidige bod nog bij te sturen? En als zij die ziet, hoe is zij 
voornemens dat te doen ? 

8. In hoeverre zijn de gemeenten vrij gelaten in het uitbrengen van afzonderlijke biedingen of 
is er gestuurd op een gemeente overstijgend bod? 
 

De provincie Overijssel heeft onlangs een lening van 100 mio afgegeven aan Enexis, net zoals 
andere aandeelhouders dat hebben gedaan. Doel van die lening was ook om knelpunten op te 
lossen en te voorzien in een solide energienetwerk. 
 

9. In hoeverre wordt het netwerk dusdanig solide gemaakt, met de lening van onder meer de 
Provincie Overijssel, zodat de RES vorm kan krijgen volgens de biedingen? 

 



 
De VVD wil dat de Provincie Overijssel een aantrekkelijke provincie is en blijft om te wonen, werken 
en recreëren. Met het oog daarop ziet zij de invulling van de transitie met windmolens en 
zonnevelden ook als een deels tijdelijke invulling en ziet zij dit ook graag terug in de 
vergunningverlening. Waarbij er een balans zou moeten zijn, zodat er voor ondernemers ook een 
interessante business case bestaat: 
 

10. Welke termijnen voor vergunningen worden er afgegeven voor zonnevelden en 
windmolens? Wordt hierin gedifferentieerd? Wat is de minimale termijn die voor 
initiatiefnemers nog interessant is ? 
 

 

 


